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رویداد

انتقاد تندگویان به طرح افزایش مشوق های مالی برای ازدواج جوانان 18 تا 24 سال

تسهیلات اشتغال و مسکن بدهید
دو روز قبل بود که احد آزادی خواه، ســخنگوی کميسيون فرهنگی مجلس اعلام کرد که بر اساس مصوبه  این 
کميسيون، دولت مکلف به اختصاص وام قرض الحسنه به ازای تولد هر یک از فرزندان سوم به بعد، پرداخت 50درصد 
حق اولاد بيشتر برای کارکنان دولت به ازای فرزندان دوم به بعد و همچنين هدیه ازدواج به دخترانی که زیر 20سال 
شده اســت.  هدیه ازدواج به دختران زیر 20 سال از جمله مصوباتی بود که حاشيه های فراوانی به دنبال داشت آن 
هم بعد از بحث و نظرهای بسياری که سال گذشته موضوع کودک همســری به وجود آورده بود. در این ميان اما 
محمدمهدی تندگویان، معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان به این موضوع واکنش نشان داده و گفته »در زمان 
تصميم گيری و بحث در مورد جزیيات وام ازدواج سال 9۸ نيز گاهی این موارد از مجلس شنيده می شد که نماینده ها 
قصد دارند برای تشویق ازدواج جوانان 1۸ تا 24 ساله قوانينی را مصوب کنند و ميزان وام برای آنها افزایش یابد؛ اما 
با هدیه دادن به زوج های جوان هيچ مشــکلی برطرف نمی شود، چراکه مهمترین مشکل ازدواج جوانان اشتغال و 
مسکن است.« او در ادامه گفته که با کليت ازدواج دختران بالای 1۸ سال و پسران بالای 24 سال مخالفتی ندارم و 
حتی در معاونت جوانان پيگير کاهش سن ازدواج که اتفاقا در سال های اخير با افزایش رو به رو بوده است، هستيم، اما 
به نظر می رسد پسران زیر 24 سال در جامعه ایرانی چندان شرایط مساعدی  برای تشکيل زندگی مشترک ندارند و 
در صورت محاسبه زمان تکميل تحصيلات، سربازی، یافتن شغل و... قبل از  24 سالگی به این مرحله نرسيده اند و به 
جای هدیه دادن به زوج های جوان، تسهيلات اشتغال و مسکن در اختيار آنها قرار گيرد، بهتر است؛ چرا که این موارد 
مشوق های به مراتب بهتری هستند.  تندگویان با اشاره به اینکه افزایش مشوق های مالی ممکن است امر ازدواج را 
تبدیل به یک معامله، به ویژه در مناطق دارای فقر فرهنگی و فقر مالی کند، تاکيد کرد: »نباید کاری کنيم که دختری 
با سن کم به عقد فردی دربياید تا مشوق های مالی و نقدی به آنها پرداخت شود؛ چراکه این مسائل در آینده تبعات 

اجتماعی بيشتری به همراه دارد و به زندگی مشترک پایدار و سالم منتهی نخواهد شد.«

خانه نیما خریداری شد
شــهروند| مالکان خانه نیما یوشیج در تهران 
بالاخره راضی شدند این خانه را بفروشند. خانه 
پدر شعر نو بیشــتر از یک سال پیش با اعتراض 
مالکان و رای دادگاه از فهرســت آثار ملی خارج 
شــده و در سالهای گذشــته متروکه شده و در 
حال تخریب بود. عصر دیروز اما در آســتانه روز 
جهانی بناها و خانه هــای تاریخی خبر آمد که 
قرارداد معامله این خانه امضا شــده و به زودی 
راه برای مرمت و حفظ این خانه باز خواهد شد.  
شهردار منطقه یک شهرداری تهران به باشگاه 
خبرنگاران جوان خبر داد که صبح دیروز خانه 
»نیما یوشیج« به مبلغ ۱۳ و نیم میلیارد تومان 
خریداری شد. این در حالی است که خریداری 
این خانه تا پیش از این به یک جدال تبدیل شده 
و مالکان به »شــهروند« گفته بودند که خانه را 
یک ریال پایین تر از 15 میلیارد تومان نخواهند 
فروخت.  حمید موسوی با بیان اینکه پول هنوز 
به مالک پرداخت نشده اســت، گفت: » قرارداد 
معامله این خانه بین شهرداری و مالک امضا شد و 

پرداخت پول تا یک ماه آینده انجام خواهد شد.«

 

بعــد از مــوج دوم بارش های 
فروردیــن، بخش زیــادی از 
مناطق حاشیه رودهای استان 
خوزســتان درگیر سیل شدند. 
اوایل هفته جــاری به بیش از 
1۰۰ شهر و روستا در این استان، 
هشدار تخلیه داده شد و بسیاری 
از این مناطق هم اکنون تخلیه 
شــده اند. تاکنون بخش زیادی 
از مردم در کمپ های اســکان 
اضطراری اســکان مســتقر 
شــده اند. این اینفوگرافی که 
توســط خبرگزاری ایسنا تهیه 
از  شهرســتان هایی  به  شده، 
خوزستان که بیشترین درگیری 
را با بحران سیل اخیر داشته و 
دارند، نگاهی انداخته اســت؛ 
هرکدام  که  شهرســتان هایی 
روستاها و بخش های زیادی را 

شامل می شوند.

مناطق درگیر سیل در خوزستان

گزارش تصویری

سازندگان پل تخریب شده کاکارضا دستگير شدند

پلی که دو سال بیشتر دوام نیاورد!
بعد از سيلاب های اخير در کشور، صحبت هایی مطرح شد مبنی بر پيگيری قضائی 
درباره بعضی مسئولانی که در احداث یا بازسازی بعضی از معابر، پل ها و ساختمان های 
مختلف در مناطق سيل زده سهل انگاری داشــته اند و به هر شکل مسبب ویرانی های 
بيشتر در این مناطق شده اند. البته در مقاطعی بوی شائبه صيد سياسی هم از این آب 
گل آلود به مشام می رسيد که روز دوشــنبه، رئيس قوه قضائيه تأکيد کرد: »سازمان 
بازرسي کل کشور مامور شده است یک کار دقيق و تحقيقي به دور از فضای هيجانی و 
رسانه ای موجود در این زمينه انجام دهد تا مشخص شود که آیا مسئولان و دستگاه هایی 
که براساس قوانين موجود، تکليف قانونی داشته اند، وظایف خود را در زمينه پيش بينی، 
پيشگيری و کاهش آسيب، انجام داده اند یا خير. این موضوع هم معطوف به یک مسئول 
خاص یا مقطع زمانی خاص نيست؛ مسئولانی که در این عرصه مسئوليتی در هر دوره 
زمانی داشته اند باید پاسخگوی عملکرد خود باشند.« حجت الاسلام رئيسی پس از آن 
هم گفته بود:   »اولویت اصلی در حال حاضر، امدادرسانی مطلوب و کاهش آلام هموطنان 
سيل زده است. تمام ظرفيت کشور باید در خدمت مردم حادثه دیده باشد و حتی یک 
نفر هم در این شرایط آسيب نبيند.« با این حال، جملات رئيس قوه قضائيه نشان می داد 
که پيگيری ها ادامه دار خواهد بود، چون برخی ویرانی ها نشان می داد که پای کم کاری 
و اهمال در ميان بوده است. ازجمله موضوع پل کاکارضا در 25 کيلومتری جاده خرم آباد 
– الشتر که روی رودخانه ای با همين نام احداث شده بود. ماجرا از این قرار بود که هنوز 
دو  سال از بهره برداری این پل نمی گذشت که بارندگی آن را تخریب کرد و باعث شد یک 
دستگاه خودروی سواری به داخل رودخانه سقوط کند؛  در این حادثه یک نفر هم کشته 
شد. با این مقدمه، روز گذشته دادستان الشتر خبر از دستگيری دو نفر از عواملی داد که 
در ساخت همين پل مشارکت داشتند. محسن همتی دیروز در گفت وگو با ایرنا گفت: 
»با توجه به اهميت و حساسيت موضوع، دستگاه قضائی شهرستان کليه کسانی را که در 
مراحل طراحی، مطالعه، ساخت، نظارت و بهره برداری از این طرح دخيل بودند، احضار 
کرد و با توجه به تحقيقات به عمل آمده در مورد دو نفر از آنها که مسببان اصلی این حادثه 
بودند به یقين رسيدیم و آنها را دستگير کردیم.« او با اشاره به انجام کارهای کارشناسی 
توسط کارشناسان زبده دادگستری با توجه به اهميت و حساسيت موضوع، عنوان کرد: 
»همچنين دستور احضار تعدادی از مسئولان وقت را داده ایم که اگر به یقين برسيم آنان 

نيز در این حادثه مقصر هستند با آنها برخورد قضائی می شود.« 
دادستان الشتر با اشاره به تشکيل پرونده شکایت از سوی خانواده فرد کشته شده در 
حادثه تخریب پل کاکارضا، خاطرنشان کرد:  »به عنوان مدعی العموم، پيگيری چنين 
حوادثی جزو وظایف ذاتی ماست. بی توجهی مسئولان و تضييع بيت المال منجر به ایجاد 
چنين حادثه تلخی شده، لذا نيازمند برخورد جدی است تا هم این افراد متنبه شوند و 
هم جنبه پيشگيرانه داشته باشد تا همه بدانند که اگر اهمال کاری صورت گيرد در آینده 
شاهد برخورد جدی دستگاه قضا خواهند بود.« همتی همچنين گفت: »همه کسانی که 
چنين طرح های ملی و مهمی را در دست می گيرند، باید بدانند که در صورت کم کاری 
هيچ گونه مسامحه و کوتاهی نخواهيم کرد و به سرعت شاهد برخورد جدی دستگاه قضا 

خواهند بود.«

شهروند| اواخر  سال گذشــته و اوایل  سال جاری ـ که البته 
همچنان ادامه دارد ـ کشور با بحران بزرگی به نام سیل دست و 
پنجه نرم کرده و می کند. خرابی ها و خســارت های ناشی از این 
سیل فضایی را در کشور مخصوصا در میان مردم و آسیب دیدگان 
به وجود آورده که شاید تا پیش از این به این شکل برجسته نشده 
بود. هــر حرکتی، رفتاری و کاری از طرف مســئولان و مدیران 
نهادهایی که ذیل بحران زدایی از ایــن بلایا قرار می گیرند، زیر 
ذره بین مردم قرار گرفته است. مورد رئیس جمعیت هلال احمر 
را باید در این راستا ارزیابی کرد. جریان حضور او در رستورانی در 
زمان بروز سیل در گلستان حاشیه هایی به دنبال داشت که دکتر 
علی اصغر پیوندی با حضور در برنامه اختیاریه علاوه بر توضیحاتی 
در این مورد، به صورتی صریح به دیگر سوالات مجری این برنامه 
نیز پاسخ داد. در ادامه توضیحات رئیس جمعیت هلال احمر را 

به صورت روایتی می خوانید. 
ضرورت حضور فیزیکی در زمان بلایا

سوال نخست مجری در مورد ضرورت حضور یک مسئول در 
زمان بحران است که رئیس جمعیت هلال احمر کاملا سخن او را 
تأیید می کند و در ادامه می گوید خود او در ایام عید غیر از دو یا سه 

روز کاملا در مناطق بحران دیده حضور پیدا کرده است.  
فامیل رئیس جمهوری؟

اظهارنظرها در مورد نسبت فامیلی رئیس جمعیت هلال احمر 
با رئیس جمهــوری موجبات ناراحتــی او را فراهم کــرده و در 
این راســتا می گوید که »من نســبت فامیلی سببی و نسبی با 
رئیس جمهــوری ندارم. این کــه برخی اوقات مــن را به عنوان 
پسرخاله و پسرعمه رئیس جمهوری معرفی می کنند، صحت 
ندارد. من حتی از برخی از رسانه ها که اصرار بر نسبت فامیلی با 
رئیس جمهوری داشتند، شکایت کردم و گفتم شما به چه علت 

این مسأله را دنبال می کنید و محکوم هم شدند.«
سورپرایز حضور همسر

در جریان برنامه، همسر دکتر پیوندی در برنامه حاضر شد و 
او از حضور همسرش هیچ اطلاع قبلی نداشت. رئیس جمعیت 
هلال احمر در این برنامه پرچم ایران را به عنوان هدیه از همسر 
خود دریافت کــرد و به آن بوســه زد. دکتر پیونــدی در ادامه 
توضیحاتی در مورد شرایط خانوادگی خود در دورانی که به عنوان 
رئیس جمعیت هلال احمر معرفی شده است، ارایه داد و گفت که 
خانواده ام به خوبی با این مسأله کنار آمده اند که من بسیاری از 

اوقات به دلیل رفتن به نقاط مختلف حضور نداشته باشم. 
ماجرای عکس حاشیه ساز

در روزهای اوج بحران، عکسی از رئیس جمعیت هلال احمر در 
سلف سرویس رستورانی در گلستان منتشر شد که با حاشیه هایی 
همراه شــد. دکتر پیوندی در این مــورد می گوید: »این عکس 
درواقع شنبه شب بود. در روز بسیار ســختی که در »آق قلا« و 
»گمیشان« پشت سر گذاشتیم به گلستان رفتیم. در گلستان 
زندگی عادی جریان داشت و سیلی نبود. در این شهر من حتی 
کاور خودم را درنیاوردم. در ادامه به نزدیک ترین رستوران محل 
اقامت خود رفتیم و قصد داشتیم شــام را در آن جا بخوریم. این 
عکس توسط مردم عادی گرفته نشده است، عوامل یا افرادی که 
این عکس را گرفته اند، متاثر از عوامل سیاسی و با اهدافی خاص 
آن گرفته اند. رستورانی هم که ما رفتیم رستورانی معمولی بود. 
قبول دارم که ما به عنوان مسئول باید یکسری محدودیت ها را 
بپذیریم. اگر انتشار این عکس موجب رنجش خاطر شهروندان و 

مردم گلستان شده، از همه آنها عذرخواهی می کنم.« 
ایستاده عذرخواهی می کند

در این میان دکتر پیوندی از جای خود بلند می شود و با حالت 
ایستاده از مردم عذرخواهی می کند که این حرکت او با تمجید 
مجری برنامه همراه می شود و به دیگر مدیران و مسئولان توصیه 
می کند که با رواج فرهنگ عذرخواهی )مصداق چنین حرکتی( 

را به عنوان الگو در نظر داشته باشند. 
رفتن روی حاشیه 

از زمان استقرار دولت روحانی، حتی بلایای طبیعی نیز از سوی 
منتقدان و مخالفان دولت به یک موضوع سیاسی تبدیل شده 
اســت؛ موضوعی که رئیس جمعیت هلال احمر نیز به آن اشاره 
می کند و در این راستا می گوید: »در زمان بروز بحران هایی چون 
سیل و زلزله یکسری افراد همیشه روی حاشیه راه می روند و به 
حاشــیه ها دامن می زنند. من به آنها توصیه می کنم که به متن 
بیایند و در این متن جای کارکردن زیاد وجود دارد. در بسیاری 
مواقع پیش آمده که برخی افراد به ما گفته اند که بیایید در محل 
خرابی های ناشی از سیل یا زلزله عکس یا فیلم از شما بگیریم و ما 
فهمیده ایم که این افراد به دنبال این هستند که از ما تصویر یک 
مســئولی را جلوه دهند که به دنبال شوآف هستیم. البته مردم 
ما باهوش تر و فهیم تر از آن هستند که این مسائل را از همدیگر 

تفکیک نکنند.« 

 برخی در زمان بحران
روی حاشیه ها راه می روند

 دکتر پيوندی، رئيس جمعيت هلال احمر
در برنامه اختياریه با عذرخواهی از مردم از جنجال ها گلایه کرد 

  ارتش جمهوری اســامی ایران با همکاری مردم اســتان خوزستان، پل شــناوری به طول 
1۴۰ متر بــر روی رودخانــه کارون، محدوده  بین روســتای ســید صالح و شهرســتان کارون 

ساختند. )ایرنا( 

  جانبــازی کــه در پلدختــر 
بــه کمــک مــردم آمده اســت. 

)خبرآناین( 

  خواب روی سیل بند پس از 
ساعت ها تاش. )رویداد 2۴( 

  ایده ای خاقانه برای امید دادن به مردم ســیل زده. مــردم جمله هایی دلگرم کننده روی 
مواد غذایی نوشته اند.
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وزیر راه وشهرسازی گفت: »جاده خرم آباد- پلدختر به واسطه گذر از کنار رودخانه قابل بازسازی نيست 
و باید جاده ای جدید احداث شود. درحال حاضر یک گذرگاه موقت در این مسير ایجاد خواهد شد تا در 
بلندمدت یک جاده جایگزین با حفر تونل احداث شود.« او همچنين گفت: »سيلاب ها 12 هزار کيلومتر 
از راه های اصلی و فرعی در ۶ هزار و ۸00 نقطه از کشور را دچار آسيب کرده که ميزان خسارت های این 
بخش 30 هزار ميليارد ریال است. دولت برای جبران این خسارت ها، اعتبارات لازم را درنظر خواهد گرفت 

و اولویت اصلی، بهسازی راه های روستایی است که مسدود شده بودند.«

محمد اسلامی:  

 جاده
خرم آباد- پلدختر 

قابل بازسازی نیست 

شروع صفحه آرایی
مدیر مسئولسردبیرمعاون سر دبیردبیر سرویسصفحه  آرا: ؟؟؟45 / 16

اتمام صفحه آرایی
17 / 45

شروع صفحه آرایی:  ؟؟ / ؟؟
اتمام صفحه آرایی:  ؟؟ / ؟؟

 

هر کسی که در خانه شما 
حضور دارد باید بداند هنگام 
وقوع زلزله چه اقدامی انجام 

دهد حتی اگر شما موقع وقوع 
حادثه آنجا نباشيد.
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